



21 February 2022



There is one divine Force which acts in the universe and in the individual and is also beyond the individual and the universe. The Mother stands for all three, but she is working here in the body to bring down something not yet expressed in this material world so as to transform life here—it is so that you should regard her as the Divine Shakti working here for that purpose. She is that in the body, but in her whole consciousness she is also identified with all the other aspects of the Divine Force.

Sri Aurobindo

Il y a une Force divine qui agit dans l'univers et dans l'individu et qui est aussi au-delà de l'individu et de l'univers. La Mère les représente tous les trois, mais elle agit ici dans le corps pour faire descendre quelque chose qui n'est pas encore exprimé dans ce monde matériel afin de transformer la vie ici — c'est ainsi que vous devriez la considérer comme la Shakti Divine qui agit ici dans ce but. Elle est cela dans le corps, mais dans sa conscience entière, elle est aussi identifiée à tous les autres aspects de la Force Divine.

Sri Aurobindo